
Sectie vergadering thorax, 14 oktober 2015, Ede Wageningen 

Aanwezig: S Go,  D van den Heuvel,  A Mazairac , W van Es, R Verhees, L Meijboom,  P Cleijndert, A 

Schmid, R Wolf, J van Weering, F van Raamt, J Kardux, P de Jong, M Rossius, A Knoops, R Versteylen, I 

vd Berk, S Jensch, R Lely,  A Odink, E Susanna-Schelhaas, E Mohamed Hoesein, A Slaar, J van Werven, 

A Montauban van Swijndregt, E Boerhout, M Spee-Dropkova, M van Werkum. 

Aanwezig namens het bestuur: I Hartmann, M Snoeren, W de Monye, J Peringa (notulen). 

 

Agenda: 

1 voorstel bestuurswissel 

2 onderwijs differentianten 

3 Corona 

4 lidmaatschap ESTI 

5 samenstelling lijst sprekers voor onderwijs congres etc 

6 herregistratie differentianten 

7 protocollen / eisen SONCOS 

8 NVvR richtlijn expertise vraagstuk 

 

Ieneke Hartmann opent de vergadering om 17:05 uur en heet de aanwezigen van harte welkom. De 

agenda wordt puntsgewijs doorgenomen…. 

 

Ad 1 voorstel bestuurswissel 

Bestuursleden hebben een zittingstermijn van 3 jaar, welke nog 2 maal 3 jaar voor dezelfde functie 

mag worden verlengd. Er zijn 4 functies die hiervoor in aanmerking komen (2 hiervan zijn over tijd):  

Voorzitter Ieneke Hartmann, aangetreden 8 september 2011 

Opleidingszaken Winnifred van Lankeren, aangetreden 8 september 2011 

Penningmeester Wouter de Monye, aangetreden 6 september 2012 

Secretaris Jan Peringa, aangetreden 6 september 2012 

Alle 4 hebben zich opnieuw verkiesbaar gesteld. Het voorstel is om dit op de sectie dag van 14 

januari 2016 tijdens de vergadering ter stemming te brengen. Er zal een mailing worden rond 

gestuurd om te kijken of er nog collega’s zijn die interesse hebben voor genoemde functies. De 

aanwezigen zijn hiermee akkoord. 



Ad 2 onderwijs differentianten 

Het bestuur van de NVvR heeft de secties gevraagd na te denken over de mogelijkheid voor het 

aanbieden van differentianten onderwijs. Op dit moment is er regionaal blokonderwijs voor de 

commom trunk. Dit naar ieders tevredenheid. De vraag is of er een landelijk onderwijs moment moet 

komen voor differentianten. Hiervoor zijn 3 dagen gereserveerd. In ons geval is er een combinatie 

mogelijk met cardio (totaal dan dus 6 dagen). Voorwaarde is echter dat het geen extra dagen mag 

kosten. De assistenten zijn al veel van de werkvloer.  

NB de radiologendagen zijn verplicht voor de aio’s. Er zijn 3 SWC en per jaar er is een RCO HRCT 

cursus van 2 middagen.  

Tijdens de vergadering wordt er gediscussieerd over de noodzaak (W van Es). Dit onderwijs heeft 

geen verplicht karakter. Is het echt nodig? Kan de aanvullende scholing niet plaatsvinden via 

reguliere Europese congressen? Het levert tevens veel extra werk op voor de radiologen die het 

onderwijs moeten geven (S Go). De groep waar beroep op gedaan wordt is relatief klein. Ook de 

kosten komen aan bod (A Montauban van Swijndregt). Het verplicht stellen van congressen heeft 

consequenties. Dit verplicht ziekenhuizen om een en ander te vergoeden en niet alle ziekenhuizen 

hebben dit goed geregeld.  In Corona staat de Leuvense Cursus thans al een aanbeveling. 

Op basis van de discussie in de vergadering lijkt er geen breed draagvlak voor het invoeren van 

differentianten onderwijs. Differentianten hebben ook zelf een verantwoordelijk voor goede invulling 

van 2de fase.  Daarbij zijn er genoeg mogelijkheden voor goede bijscholing. Bij voorkeur een 

aanbeveling doen over welke congressen en cursus in aanmerking komen. De cardio sectie bespreekt 

een en ander binnenkort. Ieneke sluit dit kort met het bestuur van de cardio-thoracale sectie.      

Aktie punt Ieneke. 

Ad 3 Corona 

Het programma voor de differentianten v.w.b. de cardio-thoracale differentiatie is nog niet volledig 

uitgekristalliseerd. Het streven is naar een uniform programma waarbij een aantal minimale eisen 

worden gesteld. Dit laatste moet er voor zorgen dat beide onderdelen voldoende vertegenwoordigd 

zijn (minimaal pakket). De lokale situatie bepaalt vervolgens waar accenten gelegd worden (couleur 

locale). Inrichting zal zeer waarschijnlijk plaatsvinden aan de hand van modules. Ziekenhuizen die 

niet alles kunnen aanbieden binnen het minimale eisen pakket zullen op zoek moeten naar 

samenwerking, omdat differentiaties niet los kunnen worden aangeboden. Op dit moment zijn er 5-7 

ziekenhuizen die niet beide differentiaties in huis hebben.  

Ad 4 lidmaatschap ESTI 

Het lidmaatschap van de ESTI is eerder onderdeel geweest van het lidmaatschap van de sectie. Hierin 

bestond een keuze vrijheid.  Overigens is er geen contributie voor het lidmaatschap van de sectie. De 

NVvR heeft enige tijd geleden de taak van het bijhouden van het ledenbestand en innen van 

contributie gelden overgenomen. Gedifferentieerde lidmaatschappen met wel of geen ESTI 

lidmaatschap was daarmee niet meer mogelijk. Vanwege de hoogte van de contributie 130 euro is 

destijds afgezien van een verplicht karakter voor de gehele sectie. Het lidmaatschap van de ESTI en 

de kosten voor het Journal of Thoracic Imaging zijn echter losgekoppeld. Dat betekent dat de kosten 

op jaarbasis voor een ESTI lidmaatschap nu 48 euro bedragen voor een senior lid en 24 euro voor een 



junior lid. Dit biedt voordeel bij congres bezoek, op de site staan presentaties / cases en voor de 

assistenten zijn er ook mogelijkheden voor het aanvragen van “grants”. 

Het voorstel wordt ter stemming gebracht en bij overgrote meerderheid aangenomen.            

Aktiepunt JP: regelen met ESTI en NVvR voor 2016. 

Ad 5 samenstelling lijst sprekers voor onderwijs congres etc. 

De groep met sprekers voor cursus en congres is beperkt waardoor veel werk bij vaak bij dezelfde 

personen terecht komt. Ieneke vraagt de aanwezigen of ze belangstelling hebben om zich aan te 

melden voor een sprekerslijst zodat de “last” enigszins verdeeld kan worden. Om over na te denken, 

aanmeldingen bij Ieneke. 

Ad 6 herregistratie differentianten 

Herregistratie differentianten; het bestuur van de NVvR heeft aan de secties gevraagd na te denken 

over de herregistratie van differentianten. Een deel van de huidige aandachtsradiologen en 

specialisten heeft gebruik gemaakt van de waiver regeling. De herregistratie zal m.n. van toepassing 

zijn op de nieuwe generatie, opgeleid binnen corona. Dit kan bv door het halen van een Europees 

examen. Voor de thorax sectie bestaat dit echter niet. Tijdens de vergadering wordt naar voren 

gebracht dat het instellen en controleren van herregistratie veel werk met zich meebrengt. Dit is te 

veel om door de secties zelf te laten uitvoeren. Indien er voor herregistratie gekozen wordt zal de 

controle en bijbehorende administratie moeten verlopen via de NVvR.  Het lijkt zinvoller om als 

sectie te komen met minimale eisen. Het is dan aan de persoon zelf (eigen verantwoordelijkheid)  om 

hieraan te voldoen.  

Ad 7 protocollen / eisen SONCOS 

Binnen Soncos worden er eisen gesteld aan waar een MDO aan moet voldoen, maar ook zijn er eisen 

t.a.v. protocollen en de wijze van verslaglegging. Bij dit laatste gaat het er vooral om alle aspecten 

aan bod te laten komen en deze te verwerken in het verslag. Protocollen en wijze van verslag legging 

zal op de site worden gepresenteerd. De sectie (in de persoon van Jan Peringa) zal starten met het 

maken van een format voor verslaglegging oncologie (Rianne Verhees en Wouter Monye geven na de 

vergadering aan mee te willen denken over de inhoud). Ter bespreking op de sectie dag van 14 

januari. Aktiepunt JP. 

Ad 8 NVvR richtlijn expertise vraagstuk 

De NVvR is druk met het inrichten van een nieuwe procedure rond expertise vraagstukken. De 

verwachting is dat dit begin 2016 is afgerond. Tot die tijd worden er in principe geen nieuwe 

procedures in behandeling genomen tenzij er een meer spoedeisend karakter is. Te denken valt bv 

aan vragen vanuit klachten commissies. Het verzoek is om aanvragen aan te melden bij de NVvR. 

Indien de aanvraag niet kan wachten kan de procedure in behandeling worden genomen zoals dit 

ook nu al jaren gebeurd. 

Pim de Jong geeft aan regelmatig vragen te krijgen omtrent beoordelingen in het kader van 

asbestosis / mesothelioom. Of deze ook centraal gemeld moeten worden. Patiënten kunnen in 



aanmerking komen voor een schadevergoeding. Jan Peringa gaat een en ander navragen bij Paul 

Bresser, longarts in het OLVG.  Aktiepunt JP 

Rondvraag 

Wouter van Es brengt de SWC ter sprake met de vraag of er een gezamenlijke cardio thoracale dag 

moet worden georganiseerd of dat beide secties hierin separaat blijven. In de vergadering wordt 

aangegeven dat de SWC vooral bedoeld is voor de algemeen radioloog. Om die reden liever niet 

gezamenlijk zodat er keuze vrijheid blijft bestaan welke dag wel en welke niet te komen. Daarmee 

blijft de huidige opzet, met eens in de 2 jaar een eigen (sectie thorax) SWC gehandhaafd en komt er 

voor dit moment geen gezamenlijke SWC met de cardiovasculaire sectie. 

Tot slot wordt er door Ieneke gevraagd naar het format van de huidige vergadering, gekoppeld aan 

de SWC. Hier is animo voor. Ook kan er gekoppeld worden aan de radiologendagen. 

Ieneke beëindigd de vergadering rond 18:00 uur en bedankt een ieder voor diens aanwezigheid en 

inbreng.  

 

 


